
 
 

Innspill til Forskningsrådets rolle og funksjon fra 
Høgskolen i Innlandet 

 

Høgskolen i Innlandet takker for invitasjonen til å gi innspill til stortingsmeldingen om 

forskningssystemet. HINN har ambisjon om å oppnå universitetsstatus i 2024 og har i de 

senere år arbeidet for å bygge forskningskultur og øke forskningsaktiviteten ved 

institusjonen. I det arbeidet er Forskningsrådet en sentral ressurs, både nasjonalt, men også 

for å lykkes i Europa. 

 

Høgskolen har valgt å svare kort på spørsmålene Kunnskapsdepartementet har stilt i 

invitasjonen. 

Spørsmål 1: Hva er Forskningsrådets viktigste merverdi i det norske 

forskningssystemet?  

For HINN er Forskningsrådets rolle som tilrettelegger for kunnskapsutvikling og innovasjon 

viktig. For en høgskole utenfor storbyene er en arena for åpen konkurranse om 

forskningsmidler legitimerende og gir rom for vekst og utvikling. Videre gir det en 

samfunnsmessig fordel, ved at vi får den beste forskningen gjennom samarbeid og åpen 

konkurranse. I tillegg vil en konsentrert forvaltning av midlene gi rom for store satsninger og 

prosjekter med større effekt enn små og fragmenterte prosjekter. Forskningsrådets rolle som 

porteføljeforvalter er avgørende. 

Det at Forskningsrådet ser hen til EUs forskningssystem og forskningsfinansiering er en 

fordel. HINN har i år fått tilslag som partner på to av syv søknader til Horisont Europa. Denne 

tilføringen av forskningsmidler og det utvidede nettverket, gjør at HINN har fått utføre mer 

relevant forskning. 

Forskningsrådet er dessuten en viktig bidragsyter mht karriereutvikling for forskere tidlig i 

karrieren. Gjennom finansiering av Ph.d.-stipendiater i forskerprosjekter og ordningen med 

offentlig- og nærings-Ph.d., får HINN tilført sine forskerutdanningsprogrammer muligheten til 

å utføre praksisnær, relevant og fremragende forskning. 

 

Spørsmål 2: Hvilke funksjoner er det viktig at Forskningsrådet ivaretar i norsk 

forskning og innovasjon framover?  

Satsninger på fremragende forskning og frie forskerprosjekter er svært viktig for en høgskole 

hvor det meste av forskningen er av anvendt art. Ivaretakelse av muligheten for fri og 

grunnleggende forskning er legger grunnlag for at HINN kan støtte både nysgjerrighetsdrevet 

forskning, som vi ser er viktig grunnlag for fremtidige innovasjoner, og forskning som skal 

bidra til å løse dagens og morgendagens utfordringer.  



 
Det bør etterstrebes en sunn balanse mellom porteføljeforvaltning, som gir ønsket retning, og 

frie temaer, som åpner for ny kunnskap og innovasjon som man i forkant ikke forutser 

viktigheten av.  

Forskningsrådet er en viktig bidragsyter og har en aktiv rolle i utvikling og implementering av 

åpen forskning, dette gir en større effekt enn om institusjonene alene skulle implementert 

dette. 

Spørsmål 3: Nevn gjerne tre forbedringspunkter og bevaringspunkter og begrunn kort 

hvorfor. 

Forbedringspunkter 

• Forskningsrådet kan styrke kompetansen og arbeidet med å ivaretakelse og 

utnyttelse av mangfoldet i sektoren. Vi har en rekke ulike institusjoner som bidrar med 

ulike kompetanser, og når tildelingen av midler hovedsakelig går til fem institusjoner i 

Norge kan det tyde på et uforløst potensial for god og relevant forskning som ikke 

nødvendigvis passer inn i tradisjonelle forestillinger om forskning. 

• I denne sammenheng vil vurderinger av tverrfaglige forskningsprosjekter være et 

annet forbedringstiltak. Gode vurderinger gjort i forbindelse med tverrfaglige 

prosjekter, særlig med tanke på slike som inkluderer samfunnsvitenskap og 

humaniora i samarbeid med helsevitenskap eller teknologisk utvikling.  

• God tilrettelegging for samfunns-/humaniora-fagene i innovasjons- og 

forskningsprosjekter savnes, og har sammenheng med de to foregående punktene. 

For HINN, som har en bred fagportefølje som også inkluderer samfunnsvitenskapene 

og humaniora, savnes det muligheter for å lage gode og nyttige og tverrfaglige 

forsknings- og innovasjonsprosjekter.  

Bevaringspunkter 

• HINN anser at ivaretakelsen av Forskningsrådet som en samlet arena for åpen 

konkurranse er helt avgjørende for den videre utviklingen av forsknings-Norge. Dette 

begrunnes i punktene i spørsmål en og to. Det skal understrekes at dette forutsetter 

åpne og gjennomsiktige prosesser. 

• Forskningsrådets støtte til institusjoner og forskere som søker å komme inn i 

europeiske søknadsprosesser, har vært avgjørende for at HINN lykkes i den grad vi 

gjør i EU. Støtten både over PES-ordningen og NCPer mm oppleves som nyttig og 

bør opprettholdes i det videre arbeidet. 

 

Med hilsen 

 

Arild Hovland, 

prorektor for forskning 

Høgskolen i Innlandet 


